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čtěte uvnitř

 Dobová rytina náměstí v Rokytnici v Orlických horách

Sportovní klub Wiyrhanea Vás zve
na tradiční HUBERTOVU JÍZDU

v Rokytnici v Orl. horách 19.10.2013.
 Slavnostní zahájení proběhne v 10.30 na nádvoří 
rokytnického zámku, start Hubertovy jízdy bude v 11 hodin. 
Ukončení a vyhlášení nejlepších jezdců můžete vidět v 17 
hodin na jízdárně klubu. Večer posezení s country kapelou. 
Mobilní občerstvení pro jezdce i diváky zajištěno po celý den, 
i na trase Hubertovy jízdy.



   z Rokytnice v Orlických horáchZPRÁVY

 Kompletní text Usnesení rady města je uveden na internetových 
stránkách města www.rokytnice.cz nebo k nahlédnutí na Městském 
úřadu v Rokytnici v Orlických horách.

Informace z jednání rady města dne 19.8.2013
zkrácený výpis

 Smlouva o reklamě
Starosta předložil návrh Smlouvy o reklamě společnosti STAKO, 
s.r.o. Předmětem smlouvy je zajištění reklamy a propagace společ-
nosti na reklamních plochách ve dnech 26.7. – 28.7.2013. 
Rada města schvaluje: uzavřít Smlouvu o reklamě se společnos-
tí STAKO s.r.o., Bieblova 782, Hradec Králové, PSČ 500 03, dle 
předloženého návrhu, který je přílohou zápisu.

 Obsazenost parkovacích míst
Starosta podal informace k obsazenosti parkovacích míst v Dolním 
Sídlišti Rokytnice v O.h., kdy bylo konstatováno, že současný počet 
parkovacích míst je dostačující.
Rada města bere na vědomí: předložené informace k počtu par-
kovacích míst a způsobu využívání parkovacích ploch v Dolním 
Sídlišti Rokytnice v O.h.

 Dohoda s OHP - spolupráce s TIC
Starosta předložil návrh Dohody mezi Městem Rokytnice v Or-
lických horách zřizovatelem MIKS Rokytnice v Orlických horách 
a Destinační společností Orlické hory a Podorlicko, se sídlem 
v Rychnově nad Kněžnou, kdy předmětem Dohody je vzájemná 
spolupráce ve věci efektivní propagace a marketingu destinace Or-
lické hory a Podorlicko. Návrh dohody je přílohou zápisu.  
Rada města schvaluje: uzavřít Dohodu mezi zakladateli turistic-
kých informačních center a Destinační společností Orlické hory 
a Podorlicko dle předloženého návrhu.

 Žádost o umístění atrakcí
Starosta předložil žádost pana Františka Dubského o umístění atrak-
cí při konání Anenské pouti v r. 2014. Nebyly žádné připomínky. 
Rada města schvaluje: termín konání Anenské pouti Rokytnice 

Z Rady města

v O.h. 25.7. – 27.7. 2014  
Rada města schvaluje: provozovatelem pouťových atrakcí v rámci 
konání Anenské pouti v r. 2014 pana Františka Dubského.

 Výběrové řízení  - Muzeum Pevnost Hanička
Starosta seznámil s výsledkem výběrového řízení na veřejnou za-
kázku „Revitalizace vstupní expozice Muzeum Pevnost Hanička 
Rokytnice v Orlických horách.“
Rada města bere na vědomí: výsledek výběrového řízení 
Rada města schvaluje: návrh hodnotící komise uzavřít nabídku se 
společností ELKONA CZ s.r.o., Tylova 335, Rychnov nad Kněž-
nou, PSČ 516 01. 
Rada města schvaluje: uzavřít Smlouvu o dílo se společností EL-
KONA CZ s.r.o.

 Žádost o odkoupení pozemku
Starosta předložil žádost SVJ č.p. 492, 493, 494, 495 a 496 o od-
koupení pozemku p.č. 774/28 k vybudování stavby – přístřešku 
na umístění nádob na odpad. Dále byla podána žádost na poskytnutí 
fi nančního příspěvku za umístění nádob na tříděný odpad do prosto-
ru nového přístřešku.
Rada města doporučuje zastupitelstvu města:  
Schválit záměr prodeje pozemku p.č. 774/28 k vybudování stavby 
na umístění nádob na odpad.
Uzavřít se SVJ č.p. 492, 493, 494, 495 a 496 Rokytnice v Orlic-
kých horách nájemní smlouvu na dobu určitou na pronájem plochy 
pro umístění odpadních nádob na tříděný odpad v prostoru nově 
vybudovaného přístřešku. Pronájem lze uhradit i jednou splátkou 
dopředu. 

 Herní prvky – sídliště U Nádraží 
Radní Mgr. Dušek požádal o řešení stávajících hracích prvků a pís-
kovišť v sídlišti U Nádraží, hrozí zde nebezpečí úrazu a pískoviště 
nejsou udržované. Nebyly žádné námitky.
Rada města schvaluje: odstranění necertifi kovaných hracích prvků 
a neudržovaných pískovišť v sídlišti U Nádraží.

 Smlouva o právu provést stavbu
Starosta předložil návrh Smlouvy o právu provést stavbu, kte-
rou předložila společnost Frostfood a.s.,Rokytnice v O.h., kde jde 
o umístění staveniště na pozemcích města. Návrh je přílohou zápisu.  
Nebyly žádné připomínky. 
Rada města schvaluje: uzavřít dle předloženého návrhu Smlouvu 
o právu provést stavbu předloženou společností FrostFood a.s., Ro-
kytnice v O.h., PSČ 517 61.

 Výběrové řízení – výměna oken v domě čp. 233, 234
Starosta předložil návrh na výběrové řízení k podání nabídek  „Vý-
měna oken v bytovém domě č.p. 233 a 234 na Dolním Sídlišti v Ro-
kytnici v O.h.“ 

Rada města schvaluje: vyhlášení výběrového řízení k podání na-
bídek „Výměna oken v bytovém domě č.p. 233 a 234 na Dolním 
Sídlišti v Rokytnici v O.h.“ 
Rada města schvaluje: seznam pěti fi rem, dle předloženého návr-
hu, který je přílohou zápisu k písemnému obeslání s výzvou na po-
dání nabídek.
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení: Miloš Kap-



lan, Marek Slezák, člen kontrolního výboru, zapisovatelka paní Jana 
Gärtnerová.

 Dodatky k pojistné smlouvě
Starosta předložil návrh Dodatků č. 7 a č. 8 k pojistné smlouvě č. 
1516287040, se společností Generali Pojišťovna a.s. Návrh je přílo-
hou zápisu. Nebyly žádné připomínky. 
Rada města doporučuje zastupitelstvu města: schválit Dodatky 
č. 7 a č. 8 k pojistné smlouvě 1516287040 se společností Generali 
Pojišťovna a.s. se sídlem Bělehradská 132, Praha 2, PSČ 120 84, dle 
předloženého návrhu.

 CITELUM, a.s. – správa veřejného osvětlení
Tajemník předložil radním přehled nákladů na správu, provoz 
a údržbu veřejného osvětlení. Proběhla diskuze a byl podán návrh 
svolat jednání se zástupcem společnosti CITELUM.
Rovněž byla záležitost prodiskutována ve vztahu k nutnosti vyhlá-
šení výběrového řízení na dodávku této služby dle platné směrnice 
k veřejným zakázkám.
Rada města bere na vědomí: podané informace na správu, provoz 
a údržbu veřejného osvětlení. 
Rada města ukládá: projednat s CITELUM  náležitosti trvání 
smlouvy ve vztahu k vyhlášení veřejné zakázky.

 Návrh smlouvy o nájmu nemovitosti
Tajemník předložil návrh Smlouvy o nájmu nemovitosti, třípodlažní 
budovu čp. 174, na parcele katastru  nemovitosti stavební č. 124/2 
zastavěná plocha a nádvoří v obci a k.ú. Rokytnice v Orlických ho-
rách, zapsanou na listu vlastnictví č. 10.001, vedeném Katastrálním 
úřadem pro Královéhradecký kraj, Katastrální pracoviště Rychnov 
nad Kněžnou. Nebyly žádné připomínky.
Rada města bere na vědomí: předložený návrh Smlouvy o nájmu 
nemovitosti.
Rada města ukládá: předložit návrh smlouvy ke schválení Kraj-
skému úřadu Královéhradeckého kraje Hradec Králové a Muzeu 
a galerii Orlických hor v Rychnově nad Kněžnou.
Zodpovídá: starosta     
Rada města ukládá: provést kalkulaci nájemného, dle způsobu 
uvedeného ve smlouvě. 
Zodpovídá: tajemník a vedoucí fi nančního odboru  
Rada města ukládá: předložit návrh nájemní smlouvy zastupitel-
stvu města na vědomí.

 Starosta předložil návrh k podání nabídky na zakázku „Sýp-
ka – muzeum Orlických hor – dodávka expozice dle výtvarného 
řešení“
Rada města schvaluje: Vyhlášení výběrového řízení k podání na-
bídky na zakázku „Sýpka – muzeum Orlických hor – dodávka expo-
zice dle výtvarného řešení“
Lhůta pro podání nabídek končí dne 9.9.2013 v 11.00 hodin.
Rada města schvaluje: seznam pěti fi rem, dle předloženého návrhu 
k písemnému obeslání s výzvou na podání nabídek.
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení; PhDr. Bohu-
mír Dragoun, Petr Hudousek, Ing. David Rešl, člen kontrolního vý-
boru a zapisovatelka paní Jana Gärtnerová.

Informace z jednání rady města dne 2.9.2013
zkrácený výpis

 Informace a požadavky MŠ Rokytnice v O.h.
Starosta předložil informace, které podala ředitelka MŠ, kdy je po-
třeba počítat s požadavky v projektu na zateplení a výměnu zdroje 
tepla Mateřské školy Rokytnice v O.h.

Rada města bere na vědomí: podané informace ředitelky MŠ Ro-
kytnice v O.h. s tím, že budou zapracovány do projektu na zateplení 
a výměnu zdroje tepla Mateřské školy Rokytnice v O.h.

 Hasičská zbrojnice
Starosta předložil výzvu k předložení nabídky k zakázce malého 
rozsahu „Projektová dokumentace pro provedení stavby: Přestavba 
kotelny na hasičskou zbrojnici.“
Rada města schvaluje: vyhlášení výběrového řízení k předložení 
nabídky k zakázce malého rozsahu „Projektová dokumentace pro 
provedení stavby: Přestavba kotelny na hasičskou zbrojnici.“ 
Lhůta pro podání nabídek končí dne 23.9.2013 do 13.00 hodin.
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení: Petr Hudou-
sek, Miloš Kaplan, Petr Lavrenčík, člen kontrolního výboru a zapi-
sovatelka paní Jana Gärtnerová.

 Výběrové řízení 
Starosta seznámil přítomné s výsledkem výběrového řízení na ve-
řejnou zakázku „Výměna oken v bytovém domě č.p. 233 a 234 
na Dolním Sídlišti v Rokytnici v Orlických horách.“ 
Rada města bere na vědomí: výsledek výběrového řízení na veřej-
nou zakázku „Výměna oken v bytovém domě č.p. 233 a 234 na Dol-
ním Sídlišti v Rokytnici v Orlických horách.“
Rada města schvaluje: na návrh hodnotící komise vítězem zakáz-
ky STAVONA s.r.o. České Libchavy č.p.177, České Libchavy, PSČ 
561 14. 
Rada města schvaluje: uzavřít Smlouvu o dílo  se společností STA-
VONA s.r.o. České Libchavy 

 Dodatek č.1 Kupní smlouvy  na  dodávku zametacího vozu 
Tajemník předložil návrh Dodatku č.1 Kupní smlouvy  na  dodávku 
zametacího vozu ze dne  11.06.2013, kterou město uzavřelo s Haite-
co CZ s.r.o., Družstevní 357, Ústí nad Orlicí 562 06, IČ: 259 22 190 
na převod univerzálního zametacího stroje EGHOLM 2250 v rámci 
podpory SFŽP z programu OpŽp.
Rada města schvaluje: dle předloženého návrhu uzavřít se s Haite-
co CZ s.r.o. Dodatek č.1  Kupní smlouvy  na  dodávku zametacího 
vozu ze dne  11.06.2013,  podpis smlouvy starostou Petrem Hudous-
kem dne 30.08.2013.

Informace z jednání rady města dne 9.9.2013
zkrácený výpis

 Výběrové řízení 
Starosta seznámil přítomné s výsledkem výběrového řízení na ve-
řejnou zakázku „Sýpka – muzeum Orlických hor – dodávka expozi-
ce dle výtvarného řešení“
Rada města bere na vědomí: výsledek výběrového řízení na veřej-
nou zakázku „Sýpka – muzeum Orlických hor – dodávka expozice 
dle výtvarného řešení“
Rada města schvaluje: na návrh hodnotící komise vítězem pana 
Zdeňka Proška – Výstavní realizace Praha, Pražská 706, Unhošť 
okr. Kladno. 
Rada města ukládá: uzavřít Smlouvu o dílo s panem Zdeňkem Pro-
škem – Výstavní realizace Praha, Pražská 706, Unhošť okr. Kladno. 

 Výběrové řízení – okna školní jídelna
Starosta předložil návrh na výběrové řízení k podání nabídek „Vý-
měna oken v budově školní jídelny v Rokytnici v Orlických ho-
rách.“
Rada města schvaluje: vyhlášení výběrového řízení k podání nabí-
dek „Výměna oken v budově školní jídelny v Rokytnici v Orlických 
horách.“  Lhůta pro podání nabídek  končí dne 23.9. ve 13 hodin.



Ze zastupitelstva města
Informace z jednání zastupitelstva města dne 9.9.2013

zkrácený výpis

 Jmenování přísedící Okresního soudu Rychnov nad Kněžnou
Zastupitelstvo města schvaluje: přísedící Okresního soudu Rych-
nov nad Kněžnou paní Bc. Irenu Kubcovou, podle zákona č.6/2002 
Sb. § 61 odst.2. Období mandátu od září 2013 – září 2017. 

 Smlouva o poskytnutí dotace SDH – Královéhradecký kraj 
Hradec Králové
Zastupitelstvo města schvaluje: uzavřít s Královéhradeckým 
krajem Pivovarské náměstí 1245, Hradec Králové, PSČ 500 03, 
Smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční dotace v požární 
ochraně na výdaje jednotky sboru dobrovolných hasičů obce pro 
rok 2013, číslo smlouvy RG/2013/016-SDH/MV/1-2.

 Dodatek č.1 ke smlouvě č. RR/2012/204-SDH/MV/3 
Zastupitelstvo města schvaluje: uzavřít Dodatek č.1 ke smlouvě 
č. RR/2012/204-SDH/MV/3 s Královéhradeckým krajem Hradec 
Králové, Pivovarské náměstí 1245, PSČ 500 02, o poskytnutí úče-
lové dotace sboru dobrovolných hasičů obce pro rok 2012.

 Zpráva fi nančního výboru
Zastupitelstvo města bere na vědomí: zápis z fi nančního výboru, 
který je přílohou zápisu.

 Projekt „Zateplení budovy MŠ včetně výměny zdroje tepla.“
Zastupitelstvo města bere na vědomí: informace o probíhající 
přípravě na realizaci projektu: „Zateplení budovy MŠ včetně vý-
měny zdroje tepla.“
Zastupitelstvo města ukládá: po provedené kontrole projekto-
vé dokumentace ze strany SFŽP vypsat výběrové řízení v režimu 
zákona na dodavatele stavby, dle projektu „Zateplení budovy MŠ 
včetně výměny zdroje tepla“ a předložit výsledek VŘ ke schválení 
ZM.

 Žádost o odkoupení pozemku  - SVJ č.p. 492, 493, 494, 495 
a 496
Zastupitelstvo města bere na vědomí: žádost o informaci k zá-
měru odkoupení pozemku č.774/28 ostatní plocha v obci a k.ú. 
Rokytnice v Orlických horách  k účelu vybudování zastřešení kon-
tejnerů na odpad SVJ domů čp. 492 až 496 U Nádraží, Rokytnice 
v Orlických horách. 
Zastupitelstvo města schvaluje: záměr prodeje části pozemku  
č.774/28 ostatní plocha v obci a k.ú. Rokytnice v Orlických horách 
o výměře do 35 m2 předem známému zájemci.
Zastupitelstvo města ukládá: zveřejnit záměr dle usnesení 
na úřední desce.
Zastupitelstvo města ukládá: do příštího jednání zastupitelstva 
města připravit návrh pro spolufi nancování výstavby přístřešku 
na nádoby na odpad a informaci o ceně pozemku.

 Objekt bez čp. a ev.č. na st.p.č. 160 v k.ú. Horní Rokytnice 
Zastupitelstvo města bere na vědomí: informace starosty o po-

stupu ve věci demolice objektu bez čp. a ev.č. na st.p.č. 160 v k.ú. 
Horní Rokytnice. 
Zastupitelstvo města schvaluje: objednat demolici objek-
tu u spol. MADOS MT s.r.o. pokud budou náklady na demolici 
do částky 150.000,- Kč vč. DPH. V opačném případě ukládá vy-
hlásit VŘ na dodavatele demolice.
  
 Hasičská zbrojnice – projekt „Modernizace integrovaného 
záchranného systému Orlických a Bystřických hor v souvislos-
ti se vstupem do Shengenského prostoru“
Zastupitelstvo města bere na vědomí: informace o přípravě spo-
lufi nancování projektu „Modernizace integrovaného záchranného 
systému Orlických a Bystřických hor v souvislosti se vstupem 
do Shengenského prostoru“ z OP Přeshraniční spolupráce Česká 
republika – Polská republika.
Zastupitelstvo města ukládá: zajistit splnění podmínek CRR ČR 
Společného tech. sekretariátu pro vydání rozhodnutí o poskytnutí 
dotace.                                                                           
Zastupitelstvo města ukládá: zpracovat dokumentaci pro prove-
dení stavby a dokumentaci pro výběr dodavatele.
Zastupitelstvo města zplnomocňuje: Radu města k provedení 
všech úkonů týkajících se uzavření smluvních vztahů s dodavate-
lem projektové dokumentace pro provedení stavby.
Zastupitelstvo města ukládá: připravit VŘ v režimu zákona do-
davatele přestavby bývalé kotelny na hasičskou zbrojnici a před-
ložit ZM výsledek VŘ.

 Správa veřejného osvětlení
Zastupitelstvo města bere na vědomí: informace o nesrovna-
lostech v Dodatcích č.1, č.2 a č.3  Smlouvy o přenesené správě 
veřejného osvětlení, kterou Město uzavřelo dne 30.09.2005 s CI-
TELUM, a.s., se sídlem Novodvorská  1010/14, 140 00 Praha 4.
Zastupitelstvo města schvaluje: nejpozději v termínu 
do 30.09.2013 podat fi rmě CITELUM, a.s. výpověď  Smlouvy 
o přenesené správě veřejného osvětlení dne 30.09.2005. 
Zastupitelstvo města ukládá: následně v souladu s vnitřní směr-
nicí č.5/2012 Zásady a postupy při zadávání veřejných zakázek 
vyhlásit veřejnou soutěž na správu veřejného osvětlení.

Pěstitelská pálenice
    
 Oznamujeme všem zákazníkům, že od 16. září 2013 je 
opět otevřena pěstitelská pálenice v Rokytnici v Orlic-
kých horách.

 Minimální množství kvasu je 150 litrů. Cena činí 
290,- Kč za litr 100% alkoholu. Objednávky jsou přijí-
mány na telefonu 494 595 392 nebo mobil 736 752 201, 
736 752 208.

Hirka Roman,
jednatel společnosti

CENTEP, spol. s r.o.
Kasárna č. 50
Rokytnice 
v Orlických horách

Rada města schvaluje: seznam pěti fi rem, dle předloženého návr-
hu, který je přílohou zápisu k písemnému obeslání s výzvou na po-
dání nabídek.
Rada města schvaluje: hodnotící komisi ve složení: Marek Slezák, 
Jana Gärtnerová a člen kontrolního výboru.



Město Rokytnice v Orlických horách pro Vás připravilo ve spolupráci
s  fi rmou EKOLA České Libchavy s.r.o.

MOBILNÍ SBĚR ODPADU,
který proběhne dne 12.10.2013 (sobota) a bude proveden zastávkovým způsobem, při kterém sběr-
ná vozidla zastaví v určený čas na určených stanovištích v obci, kde budete moci odpady obsluhám 
vozidel odevzdat. Přísný zákaz ukládání odpadů před příjezdem sběrných vozidel
pod pokutou 50.000,- Kč !!! 

Přehled stanovišť v obci:
1. Panské Pole – parkoviště u bufetu 10.00 – 10.30 hod.
2. Nebeská Rybná – u garáží 9.00 – 9.45 hod.

V zájmu hladkého průběhu celého sběru Vás žádáme o respektování výše uvedeného rozdělení sběr-
ných vozidel a přebíraných odpadů. Upozornění: Při tomto sběru nebude přebírán železný šrot!!!

                                                    Druhy přebíraných odpadů:

Způsob přebírání odpadu:
Občané (trvale žijící nebo rekreanti mající 
nemovitost v k.ú. Nebeská Rybná a Panské 
Pole) kteří uhradili Městskému úřadu Rokytnice 
v O.h. poplatek za nakládání s odpady, mohou 
odevzdat odpady bezplatně.

Další informace o sběru:
Městský úřad Rokytnice v Orl.h. tel. 494 379 
029, 733 722 788 Jana Gärtnerová
EKOLA České Libchavy, s.r.o., tel.: 465 461 
540, mob.: 724 369 013 dispečer

1. Vozidlo ATEGO + vlek
Mobilní sběrna nebez-
pečných odpadů

baterie všeho druhu, oleje, plechovky od barev, rtuťové zářivky 
a výbojky, zbytky ředidel, čistící hadry, rtuťové teploměry, pesti-
cidy, fotochemikálie, léky, nádoby se zbytky škodlivin, apod.

2. Vozidlo AVIA vyřazené televizory, lednice, pneumatiky, vysavače, elektrošrot

Nové knihy
v říjnu

Pro děti
a mládež:

Příběhy zvířátek
– malované čtení

Psí historky z divadelních 
prken - Zajíčková, M.

- humorné příběhy
Král Artuš - komiksové 

zpracování známé legendy
Upírská střední – Prvák

– Rees, D.- oblíbené
upírské téma

Na přání
čtenářů:

Ostrovy krásy, lásky a li-
dojedů 1. díl – Stingl, M.

Deset let s Václavem 
Havlem – Špaček, L.

Beletrie pro 
dospělé:

Návrat do budoucnosti
– Gardner, G.S.- sci-fi 

Snědla dětem sladkosti
– Formanová, M.

Ze starých kronik
– Frýzek, J. - z našeho 

regionu
Útěk z Malé pevnosti

Terezín – Ešner, M.
Léčba koněm – pouť otce

za uzdravením syna
– Isaacson, R.

Lásky princezen Kuron-
ských – Dvořák, O. - osudy 

K. Zaháňské

Naučná
literatura:

Ženy na úrovni
– tipy a triky

Agility pro pokročilé
– o populárním sportu
pro pejsky a psovody

Máme dítě s handicapem
– Fitznerová, I.

Knihovna v Rokytnici

Knihovna je otevřena
každé úterý a čtvrtek

vždy od 13 do 18 hodin.

Čtenářský poplatek pro děti
je 50,- Kč, pro studenty

a důchodce 70,- Kč a pro
ostatní dospělé čtenáře

100,- Kč na 1 rok.

Kuchtíci a kuchařinky!
Srdečně Vás zveme na

„Rokytnické předvánoční kuchtění“
o nejlepší bramborový salát a jablečný závin

Kde: ve školní jídelně Rokytnice v O.h. 
Kdy: 9.11.2013 od 19 hodin

Jednoduchá pravidla: 
- příjem soutěžních vzorků od 17 hodin do 18 hodin 
- závin minimálně 60 cm 
- bramborový salát minimálně 2 kg 
- hodnocena každá kategorie zvlášť 
- oceněno bude 6 nejlepších salátů a 6 nejlepších závinů 

Host: profesionální kuchař – jako odborná porota
           – vlastní samostatné hodnocení soutěžních vzorků 

Doprovodný program: 
- Živá muzika od 20 hodin 
- Povídání o hotelu Mandarín Orientál 

Občerstvení zajištěno 
Podrobnější informace pro soutěžící na e-mailu jídelna@zs.rokytnice.cz 

HODOCENÍ BUDE PROVÁDĚT PRVNÍCH 60 příchozích diváků
a zároveň ochutnávačů z řad veřejnosti! 

Tímto Vás všechny ještě jednou srdečně zveme!



 Letos je tomu přesně šedesát pět let, co vznikla rokytnická or-
ganizace rybářského svazu, která ovlivnila životy mnoha rokyt-
nických obyvatel 
napříč několika 
generacemi. Pro-
to jsme se sešli 
s mnohaletým hos-
podářem Josefem 
Marešem a členem 
organizace Stanisla-
vem Šafářem, aby-
chom na uplynulá 
léta tak trochu za-
vzpomínali a hlav-
ně celou organizaci 
představili v její 
současné podobě.  Ilustrační foto: JKO

Náš rozhovorNáš rozhovor

Nejprve se tedy vraťme na začátek, mohli byste přiblížit dobu, 
kdy zdejší organizace vznikla?
 J.M. Jelikož se zrod datuje do roku 1948, já začátek činnosti 
logicky nepamatuji. Tak jen několik údajů, které znám z vyprá-
vění. U úplného zrodu stálo několik rokytnických občanů, jako 
byli pánové Kadečka, Hložek, Janeček, Kozel, Hudousek, Štajner 
a několik dalších, kteří se později stali základními pilíři budoucí 
organizace. V roce založení čítala organizace kolem patnácti čle-
nů. Postupem času se rozšiřovala až na dnešních více než sto členů 
včetně mládeže, dětí a děvčat.                        

Tak a přenesme se do přítomnosti a pohovořme o rajonu, kte-
rý vaše organizace obhospodařuje. Jak velký je a o jaké vody 
se jedná?
 J.M. Jelikož se nacházíme na horách, staráme se výhradně 
o vody pstruhové. Co se týká povodí, jedná se o dolní a horní 
rybník, kde máme kapra, dále řeky Říčku, Zdobnici a Rokytenku. 
K Rokytence se váže taková perlička, že ačkoliv nám tekla pod 
okny, byla dlouhá léta ve správě kunvaldské organizace. Teprve 
později po různých peripetiích přišla pod naše křídla. Povodí to 
tedy není zrovna malé a s jeho správou je spousta starostí.

Návazně se tedy dále zeptám na hlavní náplň činnosti v souvis-
losti se spravováním povodí.
 J.M. Největší důraz při opatrování povodí se klade na ekolo-
gické aspekty, to znamená starat se hlavně o čistotu toků a co nej-
zdravější prostředí pro život v nich. Toto vše zajišťujeme výhradně 
brigádnickou činností.

S tím souvisí také chov ryb. Jsou ve vašem rajonu chovné úse-
ky toků, a jak obstaráváte kapry do vašich dvou rybníků?
 J.M. K tomuto bych chtěl předeslat, že pstruhů v naší lokalitě 
ubývá. Důvodů je hned několik, ale tím nejhlavnějším je, že se 
po povodních ucpaly břehy a pstruh, který má rád úkryty je rá-
zem vystaven proudu a ten ho smete. Proto se snažíme pstruha 
odchovat. Zde je takový chovný úsek na Rokytence od Severáku 
po pramen a na všech přítocích. Ryby se po dvou letech odchovu 
sloví a vysadí se do lovných revírů, tedy tam, kde se mohou chytat. 
Co se týká kapra, toho zde na horách odchovat nelze. Naše rybníky 
proto zásobujeme přes krajský dekret, kde je nakoupíme odjinud.

A co vaše známé dětské dny a rybářské závody? Pohovořte 
o nich trochu podrobněji.
 J.M. Tak jejich historie sahá až do sedmdesátých let minulé-

ho století. Vypadaly ale úplně jinak. Odehrávaly se na rozdíl ode 
dneška na dolním rybníku, kde byla jen taková malá boudička 
na nářadí a ta sloužila jak pro rozhodčí tak jako občerstvení. Jako 
připomínka těchto pionýrských dob nechť je postava Pavla Pod-
stávka st., který v tradičním bílém vypůjčeném rondonu lechtal 
žaludky přítomných dětí párkem a limonádou. Postupem let se 
tato akce vyvíjela, časem se přestěhovala na horní rybník, kde se 
pozvolna budovalo odpovídající zázemí. Vše se dopracovalo až 
do současnosti, kdy má tato akce vysokou jak sportovní, tak si 
dovolím tvrdit i společenskou úroveň. Vždyť dnes nám sem jezdí 
rybáři ze všech koutů republiky a kolem rybníka zpravidla není 
k hnutí. Všichni si jednak s chutí zachytají, a pak je o ně postaráno, 
ať už po stránce občerstvení, tak i po stránce kulturní, kdy se večer 
mohou pobavit při živé muzice. Raritou této akce je,že zde mají 
svou kategorii i děvčata, takže i ony si mohou vyzkoušet, co vyta-
žení takové ryby obnáší. Důkazem mých slov nechť je každoroční 
zvyšující se účast jak závodníků, tak i přihlížejících.

 S.Š. Já jsem tady zažil zhruba dvacet ročníků a vidím, že se rok 
od roku úroveň této akce posouvá stále výš, a to je dobré zjištění, 
protože se jedná o jedinečné zpestření života i pro lidi, kteří se 
přijdou jen tak podívat, jak ta ryba vypadá.

Na to naváže moje další otázka. Nic není zadarmo, všech-
no stojí peníze. Můžete prozradit zdroje, ze kterých čerpáte 
na akce jako je již zmíněný dětský den a jeho závody, potažmo 
i na další vaši činnost?
   J.M. Samozřejmě, bez peněz nejde dělat nic. I my je dáváme 
dohromady, jak se dá. Zdrojů je několik, ať je to prodej povolenek, 
prodej členských známek, nějakou dotaci dostáváme na mládež 
od města a v neposlední řadě je to brigádnická činnost, kde máme 
stanovených patnáct hodin. Za neodpracovanou část naši členové 
skládají příslušnou sumu do pokladny. Nesmím zapomenout ani 
na sponzory, kteří jsou nám nakloněni zvláště při zajišťování cen 
na výše zmíněné dětské dny.

Je známo, že nás před nedávnem ve věku 93 let opustil vel-
ký rybář a kamarád pan František Pacovský. Zkuste na něho 
zavzpomínat a přidat nějakou historku, neboť Fanda, jak ho 
všichni oslovovali, byl až do svého skonu nesmírně vitální.
 J.M. Na Fandu mám spoustu vzpomínek. Jako důkaz jeho vi-
tality vzpomenu na jednu historku, kdy mu bylo hodně přes osm-
desát let a on na své oblíbené „Babetě“ přijel za mnou na rybník 
a požádal mě o pivo. Po záporné odpovědi skočil na moped a při-
vezl mi pivo. Toto bych měl udělat spíš já pro něj.

 S.Š. Já si vzpomínám, že od svých osmdesátých narozenin pro-
hlašoval, že aby z tohoto světa odešel, tak ho budou muset za-
střelit. To potvrdil i po infarktu, kdy po necelém měsíci už frčel 
na Babetě k rybníku. Byl to skvělý člověk, který měl rád přírodu 
a lidi a prosazoval takovou tu sounáležitost ke všem hodnotám. 
Proto si ho každý vážil.

Potud ohlédnutí. A co budoucnost? Vaše přání do dalších let? 
 J.M. Naše organizace je stará nejen věkem svým, ale hlavně 
věkem svých členů. Proto bych si přál, aby si k nám našlo cestu co 
nejvíce mladých lidí, protože nejen u počítače a televize je dobře, 
ale je nádherně i po ránu u vody.
 S.Š. Já bych organizaci přál hlavně hodně dětí, neboť není krás-
nější pohled než na toho malého človíčka a jeho rozzářené oči, 
když vytáhne svou první rybu. A to nemluvím o tom, že děti jsou 
budoucností každého lidského konání.

                                  Za povídání poděkoval
Zdeněk Matějíček



 Starostové obcí Rokytnice 
v O.h., Pěčín, Slatina nad Zdob-
nicí a Vamberk odeslali na konci 
září společný dopis do Hradce 
Králové řediteli Krajského cent-
ra osobní dopravy Českých drah 
Romanu Moravčíkovi. V dopise 
protestují proti chystaným změ-
nám na žel. trati 023 z Doudleb 
do Rokytnice, kde se připravuje 
vedle dalšího zrušení spoje také 
ukončení činnosti vlakvedoucích 
na této trati. O pomoc v nastalé 
situaci byl vedle Královéhra-
deckého kraje požádán i nový 
generální ředitel Českých drah 
Dalibor Zelený. Obsah dopisu 
čtenářům přinášíme v plném 
znění.

Vážený pane řediteli,
   s velkými obavami a neklidem 
sledujeme připravované změ-
ny a omezení osobní dopravy 
na trati 023 z Doudleb nad Or-
licí do Rokytnice v Orlických 
horách. 

1) Plánované zrušení vlakvedou-
cích na této trati nepřinese pro 
cestující nic dobrého a zkušenos-
tí z jiných takto obsluhovaných 
tratí ukazují i na ztrátu tržeb a ná-
růst černých pasažérů. Toto opat-
ření povede k tomu, že strojvůdci 
nebudou schopni dodržovat jízd-
ní řád, protože budou zaměstná-
ni prodejem lístků a především 
poskytováním informací cestují-
cím o navazujících spojení. Toto 
vše, dnes vlakvedoucí-průvod-
čí na naší trati zajišťují. Oni se 

cestující totiž již nikoho jiného 
zeptat nemohou – prodej jízde-
nek byl v Rokytnici zrušen a teď 
jim seberou i průvodčího. Tímto 
stavem dojde přirozeně k tlaku 
ČD na prodlužování dojezdo-
vého času do Doudleb a dalším 
úpravám JŘ. Výsledkem bude 
další odliv cestujících od využí-
vání železniční dopravy na trati 
Doudleby n. O. – Rokytnice v O. 
h. Dalším negativním jevem 
bude nepochybně nárůst černých 
pasažérů, protože především při 
přestupech v Doudlebách na Ro-
kytnici bude výhodnější mít jíz-
denku jen do Doudleb. Potom 
už to přeci nikdo kontrolovat 
nebude! Nebo snad bude chudák 
strojvůdce běhat po vlaku a kon-
trolovat přestupujícím cestujícím 
jízdenky? Ten je tam zcela jistě 
pro něco jiného. Tato opatření 
se, dle našeho názoru, zavádějí 
na „řepařských lokálkách“, kte-
ré jezdí mezi poli a loukami bez 
užší návaznosti na spoje do kraj-
ského centra. Mezi ně naše lokál-
ka prozatím nepatří!

2) Města a obce na trati 023 
nesouhlasí s omezením rozsa-
hu spoje 25241 z Rokytnice 
do Doudleb od nového JŘ. Jaké-
koliv další omezování provozu 
na této trati povede jen k po-
stupnému budoucímu zastavení 
osobní dopravy. Spoj nejezdí 
neobsazen bez cestujících, od-
jíždí lidé ze zaměstnání a v ne-
děli především chalupáři a děti 
na internáty. Navíc zachování 

tohoto spoje v neděli je naprosto 
nutné a jeho zrušení vyvolá vlnu 
nevole rodičů dětí odjíždějící 
do domovů mládeže. Jako viníka 
budeme označovat, pane řediteli, 
Vás. Rozhodně nesouhlasíme, 
aby nedělní spoj byl nahrazo-
ván autobusem, protože vlak má 
přímou návaznost na další spoje 
do HK a dalším nucením cestu-
jících k přestupům z autobusu 
na vlak dojde k dalšímu snížení 
atraktivity železniční dopravy. 
Mrzí nás, že místo toho, abyste 
vhodným nastavením časů při-
lákali na železnici např. cestující 
dojíždějící na směny do zaměst-
nání ve Vamberku, tyto vlaky 
nenavazují na směny a lidé tak 
zbytečně dojíždí vlastními auty. 

3) Jako představitele obcí nás 
uráží skutečnost, že s námi 
o těchto změnách nikdo dopředu 
nejedná. Vše se ponechává v ti-
chosti až do ukončení termínu 
pro připomínky a potom se obce 
postaví před hotovou věc. Letoš-
ní omezení spoje 25241 se vůbec 
neobjevilo v návrhu změn JŘ, 
který byl v červenci předložen 
obcím! O chystaném omezení 
nás naštěstí informovali zcela 
náhodně zaměstnanci ČD, kteří 
s touto změnou také nesouhlasí. 
Organizátor dopravy OREDO 
nám říká, že za to mohou ČD, že 
to je jejich výmysl. Předpokládá-
me, že KCOD nám bude tvrdit, 
že si to u nich přeci objednalo 
OREDO. 

4) Zajímalo by nás, co ČD plá-
nují učinit pozitivního pro cestu-
jící na trati 023 v dalších 10 le-
tech? Tímto stylem práce půjdou 
zcela jistě cestou likvidace této 
horské železnice. Jako trati s nej-
větším sklonem stoupání v Krá-
lovéhradeckém kraji není KCOD 
schopno prosadit nákup alespoň 
starších, ale do hor se hodících 
motorových souprav. Než my-
slet na rychlost a komfortnost 
přepravy je přeci jednodušší trať 
odepsat. Však my si tady na ho-
rách nějak poradíme. Manažeři 
na KCOD přeci na horách ne-
bydlí, tak je to netrápí! A Kraj, 
bohužel, jen nečinně přihlíží… 
 
 Vážený pane řediteli, žádáme 
Vás urychleně o schůzku k při-
pravovaným změnám na trati 
023.

   S pozdravem 
Petr Hudousek, starosta města 

Rokytnice
v Orlických horách

Miroslav Petr,
starosta obce Pěčín

Mgr. Petr Tůma, starosta obce 
Slatina nad Zdobnicí

Ing. Jiří Mazúch, starosta 
města Vamberk 

Na vědomí: 
Dalibor Zelený, Generální ředi-
tel Českých drah, a.s.
Karel Janeček, 2. náměstek hejt-
mana Královéhradeckého kraje, 
zodpovědný za oblast dopravy
Václav Brůžek, jednatel společ-
nosti OREDO s.r.o.

Nesouhlas starostů s dalším omezováním železniční 
dopravy na trati Doudleby – Rokytnice

 Do městečka Rokytnice přišli údajně v roce 1680 za Kryštofa 
Václava Nostitze první židovské rodiny. Židé se tu na dlouhá léta 
poté usídlili, své domy měli v ulici, kterou rokytničtí dodnes zvou 
„Židovák“. Zde stála i modlitebna, která však byla, jak mnozí pa-
matujeme, v roce 1975 zbořena. Zůstala nám však část židovské-
ho hřbitova pod městským lesem (zřízen roku 1718). Pozorný ná-
vštěvník zde mezi náhrobky najde jeden s nápisem Moritz Reich.
 Moritz Reich se narodil roku 1831 v Rokytnici, studoval 
v Rychnově n.Kn. na gymnáziu a posléze fi lozofi i v Praze. Zde 
bohužel onemocněl tehdy velice rozšířenou tuberkulózou. Zprá-
vou o své nemoci zlomen zanechal studií a začal se věnovat psa-
ní básní a povídek inspirovaných láskou k Orlickým horám. Žil 
ve velké bídě ve Vídni, ale stále psal. Vydání jeho spisů se však 
nedařilo. Moritz, velmi nemocný a chudý, se vrátil do rodné Ro-
kytnice. 22.3.1857 ráno opustil byt svého přítele a přes Farský 

kopec se vydal na Hadinec, kde měl své oblíbené místo. Zde se 
na smrku oběsil. Byl nalezen až třetího dne, obličej měl prý krás-
ný a s klidným výrazem jako za života. 
 Když hadinští muži donesli jeho tělo do Rokytnice, doručil 
zrovna listonoš balíček z nakladatelsvtví Bellmann z Prahy. 
V balíčku bylo 400 zlatých a potvrzení o přijetí Reichových novel 
do tisku.  
 Na přímluvu přátel byl pak Moritz v koutě židovského hřbitova 
pochován (jako sebevrah tam neměl mít důstojné místo). Na jeho 
rodném domě v Rokytnici mu byla ku příležitosti 100 let od jeho 
narození odhalena pamětní deska. Psal se rok 1931. O pár let poz-
ději za okupace byla opět stržena a zničena. Prý stejnými spo-
luobčany, kteří mu desku odhalili. Moritz Reich je dodnes zván 
básníkem Orlických hor.         

Vlaďka Jiroutová, knihovna Rokytnice

Kdo byl......  Moritz ReichKdo byl......  Moritz Reich



 Tak jsme zase zde, my děti ze 
školky z Rokytnice. Vrátily jsme 
se po prázdninách opálené a o hla-
vu větší do naší školky a hned 
v polovině září nás čekal výlet 
do Rychnova nad Kněžnou. Kona-
la se tam výstava akvarijních rybi-
ček a jiných terarijních zvířat. Ces-
ta autobusem, jak my říkáme, byla 
mrtě hustá, ale rybičky, ty byly 
nejhustější! Plavaly v různě velkých akváriích, měly různé barvy 
a velikosti, což znamená, že nebyly všechny stejné, ale každá jiná, 
až na neonky, které jsou úplně stejné, ať jste na výstavě kdekoli. 
Také jsme se seznámily s příbuznou naší školkové strašilky, tedy 
s jinou strašilkou, ale větší a starší. Dokonce jsme si ji mohly po-
chovat. Další živočichové, kteří se na nás koukali z terárií, byli 
gekoni, sklípkani, žabky, želvičky, mnohonožky a jeden hroznýš 
královský. Ale protože jsme s sebou neměly Harryho Pottera, zů-
stal hroznýš pěkně za sklem.
 Čas do odjezdu autobusu byl naplněn návštěvou na výstavě 
kaktusů. Byly tam snad všechny kaktusy, na které si vzpomenete. 
I jeden obrovský, ještě větší než meloun, co nám maminka koupila 
o prázdninách a větší, než naše dýně na školkové zahrádce. Někte-
ré dokonce kvetly!
 Také se nám podařilo si v Rychnově najít nové „kamarády“, kte-
ří tam vždy budou, když přijedeme, nikam neutečou, a i když jsme 
si s nimi nemohly pohrát, alespoň na ně máme památku v podobě 
fotografi e, viz. vitrína MŠ.
 Děkujeme pořadatelům výstavy Akva EXPO 2013 RK za jejich 
pozvání a pořadatelům výstavy kaktusů za milé přijetí.
 Jestli si myslíte, že jsme si domů všichni odnášely sáček s ryb-
kou v jedné ruce a kaktus ve druhé, tak to se mýlíte, sáček s ryb-
kou měla pouze naše paní učitelka pro naše nové školkové akvá-
rium. My chtěly samozřejmě sklípkana, ale to bychom se musely 
ve školce obejít bez učitelek, kuchařky, uklízeček a zbyl by nám 
tam jenom topič. A ten by to všechno nestihl, víte?            za děti pa

MŠ Rokytnice
Výlet do Rychnova nad Kněžnou

Brašnář ve školce
 25.9. k nám do školky přišel pan Láďa Hemrlík s ukázkou svého 
řemesla - brašnářství. Nejdříve nám vysvětlil, že své výrobky vy-
rábí z kůže a že kůže pochází ze zvířat. Dozvěděly jsme se, kůže se 

srstí se nazývá kožešina a z kůže bez srsti se vyrábí různé výrobky 
jako peněženky, kabelky, obojky, pouzdra na nože, sekery nebo 
mobily. Dále jsme měly možnost si prohlédnout, pohmatat a po-
hladit kůže vepřové, hovězí, hadí, ještěrčí, krokodýlí a kožešiny 
ovčí (rouno), laní a kuny lesní. Pan Láďa nás naučil rozeznávat 
kůži vepřovou od kůže hovězí. To byste neřekli, že prasátka mají 
v kůži takové malinké dírky a krávy je nemají!
   Ale to není všechno. Představte si, že jsme si každý mohl vyrobit 
svou vlastní peněženku! Nejdříve nás napadlo, že si budeme muset 
ulovit své zvíře, vydělat kůži, zbavit ji chlupů a čekat, až bude tak 
akorát, ale naštěstí měl všechno pan Láďa připravené. Přinesl již 
nastříhané peněženky a my si je pěkně sešily. Teď se nám naše pe-
nízky nerozkutálí. Děkujeme šikovnému brašnáři a pokud někdo 
z vás něco umí, přijďte nám to také ukázat do naší školky.                                                                            

za děti pa

ZŠ Rokytnice
Mimoškolní činnost v ZŠ

 V uplynulém školním roce naše škola opět nabídla svým žákům 
bohatou možnost na využití volného času. Děti měly možnost vý-
běru z 22 zájmových útvarů. Mnohé z nich navštěvovaly i více 
kroužků, a proto celkový součet členů je zajímavé číslo 336.
Při škole úspěšně pracuje školní sportovní klub. Do sdružení 
sportovních kroužků se nově zařadil dříve samostatně vedený 
taneční kroužek. Největší členskou základnu (78 členů) měly 
fl orbalové kroužky. Vedle fl orbalu se do sportovních aktivit ŠSK 
velmi úspěšně zapojovali i stolní tenisté. ŠSK uspořádal v těchto 
sportovních odvětvích celou řadu turnajů. Žáci vyšších ročníků 
si v rámci kroužku Kondiční cvičení chodili pravidelně zacvičit 
do školní posilovny. 
 Zájem je o přírodovědné kroužky, v kterých děti poznávají pří-
rodu teoreticky, ale i při vycházkách do přírody. V loňském roce 
výrazně vzrostl zájem o pěvecké kroužky.
 Počítačový kroužek a výtvarníci využívají velmi dobré vybave-
ní školy v počítačové učebně a keramické dílně. Velice záslužnou 
činností je pomoc žákům s jejich problémy s výslovností v hodi-
nách logopedie.
 Finanční zatížení rodičů žáků navštěvujících mimoškolní akti-
vity je minimální. Platí se pouze jednorázový členský příspěvek 
ve sportovním klubu. Při zaplacení příspěvku mohou děti navště-
vovat libovolný počet sportovních kroužků. Ve výtvarných krouž-
cích účastníci přispívají pouze na spotřebovaný materiál. 
 Všichni vedoucí pracují bez nároku na fi nanční odměnu, a proto 
jim patří za jejich práci velké poděkování.                        Z.Dušek



 V srpnu letošního roku byl v rokytnické základní škole dokon-
čen Projekt EU peníze školám, který probíhal v rámci Programu 
vzdělávání pro konkurenceschopnost. Převážná část projektových 
aktivit byla zaměřena na zkvalitnění výuky prostřednictvím in-
formačních a komunikačních technologií. V rámci projektu bylo 
vytvořeno 26 sad vzdělávacích materiálů v různých vzdělávacích 
oblastech. Na vytváření učebních materiálů se podíleli všichni pe-
dagogičtí pracovníci. Všichni učitelé také absolvovali vzdělávací 
kurz k zlepšení svých dovedností v oblasti digitálních technologií.
 Celkovým výsledkem projektu je vytvoření téměř šesti set růz-
ných výukových materiálů a nákup interaktivních zařízení, která 
využívají všichni žáci školy. Škola má v současné době díky pro-
jektu interaktivní systémy ve všech kmenových třídách a navíc 
jednu interaktivní tabuli v učebně chemie a fyziky. Dalším příno-
sem je zlepšení dovedností pedagogů při práci s IT. Tyto výstupy 
projektu vedou k vytvoření moderního výukového prostředí a pod-
porují motivaci ve výuce a její celkovou atraktivitu.

Zdeněk Dušek

EU PENÍZE ŠKOLÁM

 V letošním školním roce ukončil práci ve Školské radě při ZŠ 
Rokytnice v O.h. její  historicky první předseda pan Michal Štefek. 
Za jeho dlouholetou práci ve ŠR mu patří velké poděkování. 
 V úterý 10.9. 2013 se konaly v aule ZŠ doplňující volby, tak aby 
ŠR měla opět devět členů. Rodiče mezi sebou zvolili za svého zá-
stupce pana Libora Toncra. Ten se na následné schůzi školské rady 
stal i jejím předsedou. Blahopřejeme a přejeme hodně úspěchů.

Zdeněk Dušek

Školská rada při ZŠ Rokytnice v O.h.

 Ve čtvrtek 5.9. uspořádalo Městské informační a kulturní stře-
disko v Rokytnici divadelní hru Manželka se nepůjčuje v podání 
souboru Zdobničan Vamberk. Šlo o bláznivou komedii na motivy 
hry Jana Havláska, na kterou přišlo do školní auly téměř sto di-
váků. Jednu z postav si zahrál rokytnický pan učitel Jiří Macoun.                                                                                       

vj

Přijměte naše pozvání na 8. ročník
Týdne vzdělávání dospělých 2013

v Královéhradeckém kraji,
který se uskuteční

11. - 15. listopadu 2013.

 V okrese Rychnov nad Kněžnou se opět uskuteční akce s názvem 
Týden vzdělávání dospělých (TVD), jež je součástí celostátního 
projektu Týdny vzdělávání dospělých organizovaného Asociací 
institucí vzdělávání dospělých České republiky ve spolupráci s jed-
notlivými kraji ČR. Zadavatelem akce je Královéhradecký kraj, 
probíhá pod záštitou hejtmana Královéhradeckého kraje Bc. Lubo-
míra France i za podpory Ministerstva školství, mládeže a tělový-
chovy, Ministerstva práce a sociálních věcí a také Úřadu práce ČR 
krajské pobočky v Hradci Králové s kontaktními pracovišti Hradec 
Králové, Jičín, Náchod, Trutnov a Rychnov nad Kněžnou.
 Ve druhém listopadovém týdnu se občanům všech věkových 
kategorií naskytne příležitost vybrat si ze zajímavého programu, 
který jim umožní seznámit se širokými možnostmi celoživotního 
učení v našem kraji, dozvědět se něco nového o oboru, který je 
láká, motivovat se k dalšímu vzdělávání a získat konkrétní kontakt 
na organizaci, která tuto aktivitu zajišťuje.
 Akce bude probíhat nejen v prostorách Kontaktního pracoviště 
Úřadu práce v Rychnově nad Kněžnou, ale i v okolních městech 
a obcích našeho kraje, kde svou činnost představí instituce, které 
se do projektu Týden vzdělávání dospělých přihlásily. 
 I letos se budou programu účastnit různé střední školy, občanská 
sdružení, domy dětí a mládeže, autoškoly a soukromé vzdělávací 
fi rmy, z jejichž nabídky vznikne velmi pestrý program, kde si kaž-
dý bude moci vybrat přednášku, seminář, či ukázkovou hodinu dle 
vlastního zájmu a chuti. 
 Program se stále tvoří, ale již nyní víme, že v nabídce budou 
zajímavé přednášky a besedy např. Nenechte se okrást nepocti-
vým prodejcem, Praktické tipy a rady od zkušené personalistky, 
ale i ukázka aranžování květin, Den otevřených dveří v komunit-
ní zahradě na zámku v Doudlebách n.Orl., ukázky kurzů CAD 
a CAM, seminář kosmetičky, přednáška Poruchy učení v dospě-
losti, Úsměv nic nestojí – efektivním nasloucháním k životní rov-
nováze, ukázkové hodiny výuky jazyků, kurzů práce s PC apod. 
 Cílem TVD je posílit význam dalšího vzdělávání mezi občany, 
ukázat jim možnosti zvyšování kvalifi kace v jejich stávajícím obo-
ru či záliby za účelem uplatnění se na trhu práce, udržení
se v konkurenčním prostředí a v neposlední řadě plnění si svých 
přání a představ.
 Věříme, že náplň 8. ročníku Týdne vzdělávání dospělých 2013 
pro vás bude přínosem a využijete mimořádné šance vybrat si 
a zdarma se účastnit dopoledních i odpoledních prezentací či se-
minářů. 
 Během října 2013 bude kompletní program zveřejněn na obvyk-
lých místech, plakátovacích plochách, v obecních zpravodajích, 
v tisku a na webu. Sledujte je pozorně, ať Vám něco zajímavého 
neuteče! 
A v případě dotazů nás neváhejte kontaktovat:

Kontaktní osoby pro KoP Úřadu práce ČR v Rychnově n.Kn.:
Mgr. Libuše Sychrová, e-mail: libuse.sychrova@rk.mpsv.cz
telefon: 950 159 322
Mgr. Naďa Martincová, e-mail: nadezda.martincova@rk.mpsv.cz  
telefon: 950 159 431

Motto: „Vzděláváním 
k pestřejšímu životu.“

Manželka se nepůjčuje



 Tento erb patří šlechtickému rodu … (PRVNÍ TAJENKA). 
Prvním doloženým předkem z roku 1282 je … (DRUHÁ TAJEN-
KA). Jeho čtyři synové tento rod rozšířili do více větví. Ta, která 
držela tvrz, podle které se jmenovala, nevymřela a tak na počát-
ku třicetileté války dala základ pozdějšímu významnému rodu.

Erby a znaky měst a šlechtických rodů
24. díl

VODOROVNĚ: A. Mazadlo na kola. B. Značka kancelář-
ských potřeb, barva na vajíčka, římskými číslicemi 1995. – C. 
Nevolník, hudební dílo, západočeské město. – D. Latinsky 
„umění“, sladkovodní ryba, africký slon. – E. Korýš, druhá 
tráva, SPZ Náchoda. – F. Druh koření, pobídka, hrabavý pták. 
– G. Umělecké dílo, ohon. – H. Část atlasu, hýkavec. – I. Pupí-
nek na kůži, svatební květina. – J. Převod vlastnictví, začáteč-
ník. – K. Město ve Francii, druh sýrů. – L. Přístaviště pro lodě 
(mn.č.), chemické vlákno. – M. Opojeně, literární dílo. – N. 
Tropický strom, údaje. – O. TŘETÍ DÍL PRVNÍ TAJENKY.

SVISLE: 1. Zchátralost, italsky „udice“. – 2. Podnik v Trutnově, 
bývalý francouzský tenista, černomořské lázně. – 3. PRVNÍ DÍL 
PRVNÍ TAJENKY, široká pláštěnka bez rukávů. – 4. Osobní zá-
jmeno, domácí zvíře, mongolští pastevci, stará drobná jednotka 
hmotnosti. – 5. Nástroj nádeníka, zesílený zápor. – 6. Pracovní 
oděv, výtažek z čerstvých léčivých bylin. – 7. Část naší země, 
neobdělaný pozemek. – 8. Japonská lovkyně ústřic, osamoceno, 
čistidlo na okna, roztavená hmota. – 9. DRUHÝ DÍL PRVNÍ 
TAJENKY, slanost. – 10. Rvačka, čínský peníz, město v Portu-
galsku. – 11. DRUHÁ TAJENKA, staročeské vztažné zájmeno.

NÁPOVĚDA: MITU, SALA, LANON, AMO, NOAH, LOT

Vladimír Čihák, Znění tajenek na str.  12

HLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKAHLÁSKOVÁ KŘÍŽOVKA

Poděkování
   Chceme touto cestou poděkovat paní Danutě Juráskové 
za nalezení a vrácení ztraceného fotoaparátu. Vážíme si tohoto 
jednání a jsme rádi, že i v Rokytnici žijí čestní lidé.

Manželé Jehličkovi

placená inzerce Městské informační
a kulturní středisko

Rokytnice v O.h.

OTEVÍRACÍ
DOBA
PRO

VEŘEJNOST
říjen až prosinec

Pondělí
9.30-11.30   12.00-16.00 

Úterý
7.30-11.30   12.00-14.00 

Středa
7.30-11.30   12.00-16.00 

Čtvrtek
7.30-11.30   12.00-14.00 

Pátek
7.30-11.30   12.00-16.00 
Sobota a neděle zavřeno



placená inzerce

ŽALUZIE KRČMÁŘ
 Žaluzie všech druhů, typů a provedení
 Termotěsnění do oken a dveří
 Termoizolační dvojskla
 Sítě proti hmyzu do oken a dveří
 Termorolety plastové i hliníkové
 Garážová vrata, markýzy a rimini
 Bezpečnostní dveře zámky štíty a závory

www.zaluziecz.cz
e-mail: clona@tyhan.cz

Firma:  465 612 077

Mobil:  602 412 012

Privat:  465 612 602

564 01 ŽAMBERK
SNP 1348

NABÍZÍME:NABÍZÍME:

TRAFIKA PETR KUNCTRAFIKA PETR KUNC
ROKYTNICEROKYTNICE

kalendáře a diáře na rok 2014
létající draky
lampiony
podzimní dekorace
školní potřeby

Zakázkové krejčovství
s dlouholetou praxí

Šití na zakázku (oděvy, textil)
Návrhy modelů 
Opravy a úpravy oděvů a textilu
Šití bytového textilu a dekorací

Tel.: 739 037 630
E-mail:

zakkrejcovstvi.rokytnice@seznam.cz

PŘIJĎTE SI PRO VÁNOČNÍ 
DÁRKY PRO DĚTI

Letos nadělujeme zubní kartáčky CURAPROX 
pro děti do 15 let včetně (od 14. 10. do 20. 12. 2013).

Velká zoubková soutěž o 100 cen 
a Zoubkové desatero ke každému dárku.

Více informací o zubní hygieně a o soutěži 
najdete na našich webových stránkách.

www.kartamehosrdce.cz

).
Letos nadělujeme 

ppro děti do

a 

Víc
ajdetna

Nezapomeňte si vzít s sebou průkaz pojištěnce dítěte.
Využijte svou návštěvu také k registraci do KARTY MÉHO SRDCE.



Trafika Dana VeseláTrafika Dana Veselá
náměstí Rokytnice v O.h.

 dobíjení telefonů přes terminál 
 kurzové sázení
 sazka, sportka ON-LINE 
 denní tisk l  upomínkové předměty 
 drogerie

OTEVÍRACÍ DOBA:OTEVÍRACÍ DOBA:
pondělí - pátek  6 - 17 hod.
sobota  7 - 12 hod.
neděle  8 - 12 hod.

Všechny zveme
 k nákupu!

Webové stránky: www.mamor.cz
Ceny na webu jsou platné při odběru nad 3000,- Kč bez DPH.

placená inzerce

Máte-li zájem o inzerci v Horském kurýru,
kontaktujte redakci:

tel.: 494 379 023
e-mail: hoku@rokytnice.cz

Pečovatelská
služba 

Města Rokytnice v Orlických horách

NABÍZÍ SVÉ SLUŽBY
při zajištění stravy a chodu domácnosti
při osobní hygieně
při zvládání běžných úkonů o svoji osobu
při zprostředkování kontaktu se společenským prostředím
při uplatňování práv, při obstarávání osobních záležitostí

PROVOZNÍ DOBA – pracovní dny
Pondělí – pátek   6.30 – 15.00 hodin

e-mail: pecovatelska.sluzba@mu.rokytnice.cz, 
dasa.lavrencikova@mu.rokytnice.cz

tel.: 491 616 996

ZNĚNÍ TAJENEK
V TOMTO ČÍSLE

Erby a znaky měst
a šlechtických rodů – 24. díl

1. Kinských z Vchynic
    a Tetova
2. Bohuslav

Nástěnné kalendáře

Orlické
hory

a Podorlicko
z ateliéru Lubomíra

Imlaufa jsou v prodeji 
v Informačním středisku 

v Rokytnici v O. h.



 V sobotu 21. září 2013 se sál restaurace Klub podruhé zaplnil 
těmi, kteří mají rádi písničky na notu nejen lidovou v podání har-
monik a heligonek z nejrůznějších koutů naší vlasti. Stejně tak jako 
v loňském roce i letos nebyla o muzikanty nouze. Sešlo se jich tu 
32 – ať už těch s harmonikou či jiným doprovodným nástrojem. 
 Akce začala krátce po druhé hodině, úvodní slovo pronesl starosta 
města pan Petr Hudousek a pan senátor JUDr. Miroslav Antl, kteří 
tuto akci nejen zaštítili, ale i fi nančně podpořili. Po úvodních slo-
vech se na pódiu střídalo jedno vystoupení za druhým, a to až do zá-
věrečné „Písničky České“, kterou si vestoje sál zazpíval spolu se 
všemi účinkujícími krátce před osmou hodinou. Odpoledne oživila 
přítomnost zástupce italské fi rmy vyrábějící akordeony značky Pa-
olo Soprani, které si účastníci měli možnost osobně vyzkoušet ane-
bo si muzikanti mohli objednat nové popruhy na svůj nástroj (ať už 
na harmoniku nebo i na kytaru) u místního pana brašnáře. Po skon-
čení ofi ciální části se v dění přesunulo do lokálu místní restaura-
ce a tóny harmoniky a saxofonů zde zněly do nadcházející noci.
 Největším zážitkem těchto setkání je pocit, že jsou všichni na-
laděni na stejnou vlnu, drží je to tak nějak víc při sobě a že je 
to vlastně taková „jedna velká rodina“. Aspoň pro tu chvíli, v ten 

okamžik. Kdo se v této oblasti pohybuje a je postižen podobnou 
závislostí – hrou na kterýkoliv hudební nástroj, tak ví, o čem je řeč. 
Je dobře, že takových lidí je stále dost a že je dost i těch, kteří si to 
přijdou v té dnešní podivně uspěchané době poslechnout a vychut-
nat. Citace jednoho z přítomných věnovaná všem zúčastněným 

V ROKYTNICI SE PODRUHÉ SEŠLY V ROKYTNICI SE PODRUHÉ SEŠLY 
HARMONIKYHARMONIKY

 Isabella Zbořilová  Miloš Sibera

 Společná závěrečná Písnička Česká

Akci podpořili: Město Rokytnice v O. h. a Fond Miroslava Antla 
pro rozvoj regionu (záštita a fi nanční podpora), Restaurace KLUB 
- Antonín Grund (partner akce), Infocentrum Rokytnice (propa-
gace, předprodej vstupenek, propagační materiály pro účinkující), 
Oděvy A. Rydlová (předprodej vstupenek), Domov na Stříbrném 
vrchu (terapeutické dílny - nákup upomínkových předmětů pro 
účinkující), Karel Janda (fotodokumentace), Břetislav Matyáš (vi-
deodokumentace), Hana Křičenská (moderátorka), Dušan Kučera 
(zvuk) a všichni ostatní, kteří se jakkoliv podíleli na organizaci 
(nejmenovaní jednotlivci).

„Perspektivní zaměstnání
s rekvalifi kací Prodavač“

   Hlavním cílem tohoto projektu je zvýšení zaměstnanosti 99 
osob cílových skupin při návratu do zaměstnání v Pardubickém 
a v Královéhradeckém kraji. V rámci projektu získá 50 účastníků 
pracovní uplatnění.

Účastníci projektu získají
ZDARMA absolvování akreditovaného rekvalifi kačního 

kurzu (v hodnotě cca 18000 Kč)
ZDARMA zdravotní průkaz
příspěvek na CESTOVNÉ a STRAVNÉ
kontakt na potenciálního zaměstnavatele
po složení zkoušky rekvalifi kační OSVĚDČENÍ o úspěšném 

absolvování odborného kurzu akreditovaného Ministerstvem 
školství

Účastníci absolvují:
motivační aktivity
rekvalifi kační kurz Prodavač (teoretická část)
praxi u zaměstnavatele (praktická část rekvalifi kace)
poradenství a zprostředkování zaměstnání

Výběrový seminář pro okres Rychnov nad Kněžnou
datum:  6.11.2013
čas: 9.00 hod.
místo: Úřad práce v Rychnově nad Kněžnou

Pokud máte zájem se zúčastnit, přijďte na výběrový seminář nebo 
kontaktujte:
na úřadě práce svého zprostředkovatele zaměstnání, který 

Vám poskytne bližší informace
realizátora projektu společnost IdeaHELP, o.p.s.; kontaktní 

os.: Bc. Helena Valentová, tel: 734 578 768; e-mail: valento-
va@ideahelp.cz

„Perspektivní zaměstnání s rekvalifi kací prodavač“
CZ.1.04/2.1.01/74.00128

Tento projekt je spolufi nancován Evropským sociálním fondem
z Operačního programu Lidské zdroje

a zaměstnanost a státním rozpočtem České republiky.

muzikantům to vystihuje zcela přesně: „Děkujeme za krásný den 
prožitý s vámi a vaší muzikou, kdy jsme mohli vzpomínat, zpívat 
a bavit se ve vaší společnosti a ocenit vaší lásku k písním i hudbě 
jako takové, lidem a všemu krásnému.“

text: Lucie Grunclová,
foto: Karel Janda



 Všichni, kdo jezdíme přes Pěčín, jsme si jistě všimli dokončené 
rekonstrukce budovy Obecního úřadu. O tom, jak stavba probíhala, 
jsem si povídala se starostou Pěčína panem Miroslavem Petrem.

Pane starosto, kdy jste se rozhodli budovu Obecního úřadu 
zrekonstruovat?
 Úplně na začátek je potřeba zmínit, že z hlediska stavebního 
a historického jde o jednu budovu, která v minulosti získala dvě 
čísla popisná a to čp. 207 (Obecní úřad) a čp. 268 (pohostinství 
U Rychtáře) – obě ve vlastnictví obce. Zastupitelstvo obce Pěčín 
mělo záměr provést rekonstrukci obou budov už delší dobu, a to 
zejména z důvodu špatného stavu střešní krytiny, krovu, oken, 
nutnosti vybudování sociálního zařízení, opravy elektroinstalace, 
vodovodu a kanalizace, včetně zateplení a vyřešení půdního pro-
storu nad čp. 268. 

Byl vyhotoven nějaký projekt?
 Ano, na rekonstrukci budovy byl v roce 2010 vyhotoven projekt 
(fi rmou B+H projekt Choceň, Ing. Hejzlar), který řešil i přístav-
bu víceúčelového sálu pro veřejnost, jelikož v době zpracovávání 
tohoto projektu obec Pěčín neměla ve vlastnictví sál na pořádání 
kulturních akcí. 
 Vlastní projekt byl vypracován na dvě etapy a to: I. etapa - Sta-
vební úpravy domů čp. 207 a 268 včetně výstavby sociálního zaří-
zení a zateplení, II. etapa – Přístavba víceúčelového zařízení. 

Potom došlo k vlastní rekonstrukci?
 V roce 2012 bylo vyhlášeno výběrové řízení na zhotovitele díla 
a požádáno o dotaci na stavební úpravy budov Královéhradecký 
kraj z Programu obnovy venkova. Tato žádost byla kladně vyříze-
na a I. etapa měla být provedena v termínu červenec 2012 – červen 
2013. Na základě výsledku výběrového řízení na zhotovitele této 
akce byla uzavřena smlouva o dílo se společností Kerson, spol. 
s.r.o. Dobré 80, která dílo provedla. Stavebními úpravami byly 
provedeny práce – nástavba nad čp. 268, nová střešní konstrukce, 
střešní krytina, dlažby, elektroinstalace včetně přívodu, vodoinsta-
lace a vnitřní kanalizace, zateplení podlah a stropů, jiné rozmístění 
místností, sociální zařízení, dvě klubovny a sklad, výměna všech 
oken a vstupních dveří, vstupní schody, nový komín a zateplení 
fasády. Stavební úpravy byly prováděny za průběžné kontroly 
projektanta Ing. Jiřího Hejzlara, stavebního dozoru Ing. Miroslava 
Urbana, zástupcem zhotovitele spol. Kerson s.r.o. stavbyvedoucím 
panem Lubošem Škodou a koordinátorem bezpečnosti práce. 

Bude následovat II. etapa?
 Od II. etapy bylo zatím upuštěno, protože mezitím obec Pěčín 
odkoupila na základě výsledku dotazníkové akce u občanů Sál 
U Rykrů.

Jaká je historie budovy?
 Budova čp. 207 byla vybudovaná v roce 1926 jako mlékárna. 
Bydlel zde její správce. Dále zde byla úřadovna obecního úřadu, 
kampelička, později pošta a kanceláře JZD a místní národní výbor. 
Filiálka kampeličky ukončila činnost v Pěčíně v roce 1997. Čp. 
268 po ukončení činnosti mlékárny převzalo JZD, které zde zřídi-
lo kuchyň a jídelnu pro pracovníky. Po zrušení kuchyně a jídelny 
byly prostory pronajímány, žádný pronájem však netrval dlouho.

Povídání
s pěčínským starostou

 V roce 1996 obec Pěčín odkoupila čp. 268 od JZD Zdobnice, 
se sídlem ve Slatině n.Zd. v té době dle zákona bez pozemku 
pod budovou. Pozemek pod budovou se podařilo získat až v roce 
2009 od Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových ČR 
za cenu 230 000,- Kč. Od roku 2000 do současné doby jsou pro-
story pronajímány jako pohostinství.

Děkuji za vyčerpávající informace a přeju Vám hodně úspě-
chů při Vaší záslužné práci a hodně spokojených občanů.

Zuzana Soběslavová

 Výstavba mlékárny v roce 1926. Foto z archivu rodiny 
Janovcových

 Na fotografi i z 30. let můžeme vidět dokončenou družstevní 
mlékárnu, vpředu u hřiště kamennou zíďku a nádrž na zachyco-
vání syrovátky. Foto z archivu rodiny Janovcových

 Probíhající rekonstrukce – podzim roku 2012. Foto: M. Petr



 Orlické hory navštívila dne 18. července 2013 sedmnáctičlen-
ná skupina ze Správy Národního parku Šumava včetně ředitele 
Mgr. Jiřího Mánka. Předmětem exkurze byl workshop, uspořáda-
ný pro technicko hospodářské referenty, kteří jsou v přímém či 
nepřímém spojení s provozem chladnokrevných koňských potahů, 
které z podnětu pana ředitele budou v navyšující se míře uplatňo-
vány v ekologických těžbách a v turistickém provozu Národního 
parku Šumava.

 Občanské sdružení Centrum rozvoje chovu slezského norika 
Hradčany pro praktický workshop vytipovalo lokalitu pro předve-
dení alternativy přiblížení dřevní hmoty koněm, pro komentovaný 
výklad a pro dostupnost se souhlasem Správy Kolowratských lesů 
na polesí Zdobnice. Terén pro skalnatý profi l předpokládal nasa-
zení lanovkové technologie, která na druhou stranu nepodporuje 
turistickou atraktivitu území a je čistě technickou a zátěžovou al-
ternativou. Specialista koňským potahem pan Josef Svoboda z Pě-
čína se svým hřebcem slezského norika Developerem a další čle-
nové dobrovolného sdružení předvedli možné technické postupy, 
nastínili ekonomickou rozvahu vlastní činnosti a také vedli výklad 
o použití plemen koní českého chovu. NPŠ realizuje na svém úze-
mí projekt s názvem „Návrat koní na Šumavu“ mimo jiné i podle 
studie „Využití národních plemen chladnokrevných koní v NPŠ“ 
a provoz koní vykrývá ryze českými odchovanci a vybavením, 
čímž podporuje místní trvale udržitelný rozvoj.
 Dalším místem exkurze byla Nebeská Rybná, ve které má síd-
lo Orlicko a.s. se zaměřením na chov skotu a ovcí a na turistický 
ruch. Za společnost poskytl rozsáhlý výklad o historii společnosti 
a o důvodech rozšíření služeb nezemědělským směrem ing. Josef 
Jehlička, „mozek“ lidové veselice Orlický sekáč. Šumavský park 
v rámci projektu „Bezlesí“ řeší souběžně alternativu zeměděl-
ských činností a turistickou atraktivitu a informace podané panem 
Jehličkou byly velmi pozitivně vnímány jako inspirace, včetně ná-
vštěvy golfového devítijamkového hřiště a Penzionu Orlicko. Pan 
Jehlička vyjádřil myšlenku, že udržení míry zaměstnanosti a osíd-
lenosti byly hlavními důvody revitalizace zemědělské společnosti 
a intravilánu Nebeské Rybné a ruku v ruce s tím jde i realizace 
sezonních aktivit pro návštěvníky.
 V prostorách Penzionu Orlicko proběhla i diskuze se starostou 
Města Rokytnice v Olických horách Petrem Hudouskem, které 
předcházel jeho výklad o Rokytnici a jejích turistických místech 
ve městě i v regionu, o kapacitách v ubytování a stravování, o služ-

Workshop pro Správu NPŠ

 Workshop v porostu

bách. Sdělil i ekonomické 
faktory, které ovlivňují míst-
ní rozvoj, a zmínil projekty, 
na které je zaměřena pozor-
nost a aktivita. Čísla, která 
padala v diskuzi, naznačila 
velký rozdíl v možnostech 
„tam a tady“. Pan starosta 
Hudousek osobně zval v ča-
sovém předstihu k setkání se 
zástupci NP a CHKO Šuma-
va zástupce CHKO Orlické 
hory, kteří toho nevyužili 
a nedocenili význam setkání 
a brífi ngu s managmentem 
nejrozsáhlejšího a exponova-
ného chráněného území, ze 
kterého můžeme obecně čerpat všichni. 
 Závěr výjezdu zaměstnanců NPŠ, který je považován za vel-
ký krok směrem k lidem – návštěvníkům a uživatelům Šumavy, 
patřil návštěvě chovatelského zařízení Hradčany v Pěčíně, kde 
jsou chováni a cvičeni koně pro zemědělství a lesnictví. Členo-
vé občanského sdružení si velmi váží pozornosti, kterou věnovali 
zaměstnanci parku veškerým informacím v průběhu dne a velmi 
oceňujeme pozornost, kterou věnuje rozvoji Šumavy ředitel Jiří 
Mánek. Více o projektu „Návrat koní na Šumavu“ můžete sledo-
vat na www.npsumava.cz, kde je v tuto chvíli v aktualitách upou-
távka na výjezdy kočárem s koňmi z Modravy.

Jindřiška Svobodová,
CRCHSN Hr., o.s.

 Josef Svoboda a ředitel NPŠ 
Jiří Mánek

 Letošní begatrekkingový výlet pěších turistů, jezdců na chlad-
nokrevnících a vozů tažených těžkými zápřežemi se uskuteční 
v sobotu 19.10.2013. Odchod výpravy je z Pěčína – Hradčan 
v 9:30 hodin. Každý účastník hradí příspěvek na zajištění stravy 
na den. Je nutné se nahlásit předem do 17.10. V průběhu pohy-
bu expediční výpravy jsou plánované zastávky na občerstvení. 
Účastníci se vybaví sportovní (trekkingovou) obuví a oděvem pro 
venkovní pobyt, fotoaparáty a dobrou náladou. Expedice poputuje 
okolím hradu Suchá, na Záhory a k linii bunkrů opevnění Hanička. 
Připomínáme, že expedice jsou pořádány na počest koní a zápřeží 
při budování opevnění před r. 1938. V předvečer expedice bude 
uskutečněna přednáška na téma událostí roku 1938 na Rokytnicku. 
   Informace na tel. 737 114 577, Centrum slezského norika, Pěčín.

Expedice Zakletý

 V čase blížícího se státního svátku se uskuteční přednáška na téma 
„Události v roce 1938 a Rokytnicko“ v pátek dne 18.10.2013 
od 18:00 hodin v Pohostinství U rychtáře v Pěčíně. Přednášet bude 
ing. Jan Gallas s Martinem Charvátem z Klubu vojenské historie 
Praha - Gardekorps. Při přednášce sdělí posluchačům řadu zajíma-
vých, dosud nepublikovaných skutečností o opevnění v našem regi-
onu, které je světovým unikátem v několika parametrech. Informace 
čerpají z archivu Vojenského historického archivu v Praze, sídlícího 
ve Vojenském technickém muzeu v Lešanech. Zde má svoji základ-
nu i jednotka Gardekorps, která se účastní replik bitev a natáčení do-
kumentů. Přednášející vystupují v dobových uniformách (můžeme 
vzpomenout přednášku o prusko - rakouské válce, kde byla předve-
dena zbraň a části výstroje). Pořadatel Centrum rozvoje chovu slez-
ského norika Hradčany, o.s. srdečně zve posluchače na společenské 
setkání občanů s občerstvením.

Přednáška v Pěčíně



 Letos je tomu již pět let, co se klienti bývalého ústavu sociální 
péče v Rokytnici v O. h. nastěhovali do svého nového Domova. 
Dovolte mi krátký pohled do historie tohoto zařízení...

   Od roku 1948 byl v místě dnešního Domova zaveden „Ústav pro 
přestárlé občany“, který posléze změnil název na „Domov odpočin-
ku Charity“. V roce 1956 byl název změněn na „Domov důchodců 
ČKCH“ a patřil pod Domov Žampach. Tehdy osidloval dvě vilky 
(č.p. 107 a č.p. 187), s počtem 23 klientů a 5 zaměstnanců – řádo-
vých sester a spravovala ho Česká katolická charita v Praze. V roce 
1959 byl přidělen domovu další domek (č.p. 106), čímž se kapacita 

zvýšila o dalších 5 lůžek. Od roku 1960 pak přestává být Českou 
katolickou Charitou, nese název „Domov důchodců“ a převzal 
jej odbor pracovních sil a důchodového zabezpečení rady ONV 
v Žamberku. V té době se zvýšil počet obyvatel na 35 osob. V té-
mže roce byl však okres Žamberk zrušen a zařízení převzal okres 
Rychnov nad Kněžnou již s názvem Ústav sociální péče. Do tohoto 
roku zastávala funkci vedoucí ÚSP J. Horalíková. Od září 1961 
byla novou vedoucí stanovena řádová sestra A. Bourová. V lednu 
roku 1962 oznámil sociální odbor ONV RK nástup civilní vedoucí 
ÚSP, kterou se stala A. Kučerová. Do srpna 1962 zůstalo v ústa-
vu 5 řádových sester, které byly poté přeřazeny do ÚSP Slatiňa-
ny a na jejich místa byli přijati civilní zaměstnanci. Odchodem 
řádových sester se uvolnil objekt č.p. 106 (sestry zde bydlely) 
a kapacita se navýšila na 43 obyvatel. Jelikož zde byl pouze po-
mocný zdravotní personál, přijali se středně zdravotní pracovníci, 
aby byla zajištěna větší zdravotní péče o obyvatele ústavu. Teprve 
v roce 1971 zde byl zaveden dvousměnný provoz, sloužily se ví-
kendy. V roce 1973 byly posíleny řady zdravotního úseku a byl 
zaveden třísměnný provoz. V této době bylo v ÚSP zaměstnáno 13 
zaměstnanců – vedoucí ÚSP, 4 SZP, 2 PZP, 2 pomocnice ve zdra-
votním provozu, 2 pracovnice v kuchyni, 1 pradlena a 1 topič.
   Klientela se během času začala měnit a většinovou cílovou sku-
pinou se tak staly osoby s mentálním postižením. V období 1998 
– 2000 byl ústav detašovaným pracovištěm ÚSP Černíkovice, teh-
dejším vedoucím byl Milan Bůžek. V roce 2000 získal ústav další 
ubytovací prostory zakoupením a částečnou rekonstrukcí objektu 
Kalátova vila. Klientela se v té době ustálila na počtu 50 obyvatel. 
Od roku 2001 má ústav opět samostatnou působnost a funkci ředi-
tele obsadil Josef Gruncl. Velkým mezníkem ÚSP Rokytnice v O. 
h. je jeho přestavba na „DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU“. Ta 

 Tehdejší ústav sociální péče

se rozběhla naplno v roce 2006. V roce 2007 pak proběhl v areálu 
bývalého ÚSP den otevřených dveří u příležitosti „poločasu vý-
stavby“. Dne 8.12.2008 od 10 hodin se konalo slavnostní otevření 
Domova na Stříbrném vrchu. Po dobu přestavby byly klientky do-
časně umístěny v prostorách bývalého ÚSP v Opočně. Po slavnost-
ním otevření se původní klientela (osoby s mentálním postižením) 
přestěhovala do zrekonstruovaných prostor - Domov pro osoby se 
zdravotním postižením a v lednu 2009 k nim přibyla nová klientela 
obývající Domov se zvláštním režimem (osoby s duševním onemoc-
něním). Od roku 2009 funkci ředitelky zastává Mgr. Eva Fremutho-
vá. Domov klientům kromě činností vyplývajících z jeho poslání 
nabízí řadu nejrůznějších aktivit. Jedná se o širokou nabídku aktivi-
začních činností a terapií, které probíhají přímo v domově (volno-
časové aktivity, hobby dílna, arteterapie, šicí dílna, keramická dílna, 
košíkářská a tkalcovská dílna, canisterapie, zahradní terapie, muzi-
koterapie a snoezelen), či možnost aktivizace v rámci dalších čin-
ností (hipoterapie, docházka do zaměstnání, tréninkový byt apod.)

 Pokud chcete poznat DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU 
blíže, zavítejte ve čtvrtek 14. listopadu 2013 na den otevřených 
dveří, který se koná právě u příležitosti výročí pěti let od ote-
vření Domova nebo navštivte webové stránky www.uspro.cz, 
kde najdete vše, co vás o tomto zařízení zajímá.

                                  text a foto: Lucie Grunclová

DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU Rokytnice v O. h.
Vás zve na tradiční taneční zábavu RYTMUS

dne 14. 11. 2013 od 9 hodin v sále restaurace KLUB
v Rokytnici v O. h.

 Zahájení přestavby ústavu na Domov

 Nový DOMOV NA STŘÍBRNÉM VRCHU

„PĚT LET DOMOVA NA STŘÍBRNÉM VRCHU“



 Rokytničtí hráči kulečníku mají za sebou super úspěšnou sezó-
nu. Bronx team Rokytnice v Orlických horách vyhrál 20. ročník 
Biliárové orlické soutěže zkráceně B.O.S.

 Silnou konkurencí 16 týmů se rokytničtí propracovali až do fi -
nále, které se hrálo na stole týmu Podloubí Opočno. Zde se spor-
tovní štěstíčko přiklonilo na stranu našich hráčů, kteří zvítězili 
těsným rozdílem 10:8. Naše město mělo v soutěži ještě jednoho 
zástupce, a to tým PE.RO. Tomu se ale příliš nedařilo. V zápase 
o třinácté místo prohrál se Zámkem B a skončil čtrnáctý.

 Člena vítězného družstva Bronx team Rokytnice v O.h. jsem 
požádal o krátký rozhovor.

Martine, gratuluji k vítězství a prosím Tě, jestli bys nám mohl 
představit ostatní členy týmu.
 Tak je to Honza Novák, Zbyšek Holenda a David Farkaš. Ten je 
sice z Rychnova, ale hraje za nás už 5. rokem.

Popiš mi průběh sezóny.
 Celou dobu jsme se drželi na předních místech tabulky a po zá-
kladní části jsme skončili druzí. V semifi nále jsme doma porazili 
Dobrušku a o první místo jsme hráli v Opočně, kde jsme vyhráli.

Dá se říct, které týmy jsou pro vás nejobtížnějším soupeřem?
 No snad jedině Dobruška a Opočno, ti hrají stabilně na špici
a jejich hráči působili ve druhé lize.

Jak vidíš příští sezónu?
 No především tak, že bude probíhat v jiné soutěži. V té, kde 
jsme hráli doteď, jsme svoje působení ukončili kvůli určitým ne-
shodám a přestoupili jsme do Ústí nad Orlicí.

A nějaká perlička na závěr?
   Jeden hráč Rokytnice, a to Honza Novák bude hrát registrovanou 
soutěž v disciplíně trojbend. Honza už dva turnaje v trojbendu vy-
hrál a teď si zkusí čtvrtou nejvyšší soutěž v Čechách.
   
   Děkuji za rozhovor a přeji hodně štěstí nejen u kulečníkové-
ho stolu.          

Jiří Koblása

BRONX TEAM VYHRÁL B.O.S.
1. David Farkaš Bronx team generální průměr 4,98
6. Martin Vodák Bronx team generální průměr 3,58
7. Zbyšek Holenda Bronx team generální průměr 3,48
11. Ivo Jirout Pivovar Dobruška generální průměr 2,98
13. František Valášek PE.RO generální průměr 2,93
25. Honza Novák Bronx team generální průměr 2,05
32. Pavel Štajner PE.RO generální průměr 1,94
45. Roman Belan PE.RO generální průměr 1,14
58. Sabina Daňková PE.RO generální průměr 0,86

UMÍSTĚNÍ ROKYTNICKÝCH HRÁČŮ

 Uplynulo přesně 20 let, kdy se v Rokytnici v O.h. hrálo naposledy 
soutěžní utkání ve stolním tenise. Letošní podzim se opět mužstvo 
z Rokytnice v O.h zapojuje do okresní soutěže 3. třídy. Mužstvo 
je složeno z dospělých a dětí. Dospělí jsou hráči, kteří v minulosti 
hráli registrovanou soutěž, nebo hráli rekreačně. Děti jsou žáci naší 
základní školy, kteří pravidelně trénují v rámci školního sportovního 
klubu. Domácí utkání odehraje naše mužstvo v aule základní školy. 
Hracím dnem je čtvrtek od 18.00 hodin. Věříme, že sportovní veřej-
nost přijde aktivně povzbudit naše mužstvo.

Rozpis soutěže:

datum den čas Doma-
-venku soupeř po-

známka

  3.10.2013 čtvrtek 18:00 doma Častolovice „D“ Aula ZŠ

17.10.2013 čtvrtek 18:00 doma Solnice „B“ Aula ZŠ

25.10.2013 pátek 18:30 venku Doudleby „B“

31.10.2013 čtvrtek 18:00 doma Rychnov „C“ Aula ZŠ

  7.11.2013 čtvrtek 18:30 venku Olešnice „B“

14.11.2013 čtvrtek 18:00 doma Kostelec „F“ Aula ZŠ

22.11.2013 pátek 18:30 venku Týniště „C“

28.11.2013 čtvrtek 18:00 doma Vamberk „D“ Aula ZŠ

    7.1.2014 úterý 18:30 venku Častolovice “D“

  22.1.2014 středa 18:30 venku Solnice,,B“

  30.1.2014 čtvrtek 18:00 doma Doudleby „B“ Aula ZŠ

    6.2.2014 čtvrtek 18:30 venku Rychnov „C“

  13.2.2014 čtvrtek 18:00 doma Olešnice „B“ Aula ZŠ

  20.2.2014 čtvrtek 18:30 venku Kostelec „F“

  27.2.2014 čtvrtek 18:00 doma Týniště „C“ Aula ZŠ

    7.3.2014 pátek 18:00 venku Vamberk „D“

Stolní tenis po dvaceti letech 
opět v Rokytnici v O. h.

Soupiska dospělí:
Mareš Petr - vedoucí mužstva, kapitán
Bečička Luboš – trenér
Rücker Miroslav st. 
Rücker Tomáš 
Novák Jan 
Rykr Radomil
Potužník Ondřej                pokračování na straně 18  

Stolní tenis po dvaceti letech
opět v Rokytnici v O. h.



 Na konci prázdnin 24.8. a 25.8.se zúčastnila naše dvojice Ra-
dim Toman a Ginger Mistrovství České republiky v rychlostních 
westernových disciplínách v Horce u Olomouce. Pro účast v mis-
trovství splnili velmi dobře kvalifi kaci ve dvou kvalifi kačních 
závodech během letošní jezdecké sezóny. Mezi nejrychlejšími 
westernovými jezdci a koňmi v republice se nakonec naše dvojice 
umístila v obou disciplínách - Barrel race a Pole bending na šes-
tých místech. Děkujeme za vzornou reprezentaci!

SK Wiyrhanea Rokytnice

Mistrovství ČR
v rychlostních
disciplínách

 Opět, jako každý rok, utekly dlouhé dvouměsíční prázdniny 
jako voda. Avšak ty letošní, byly zpestřeny výroční oslavou k 140-
ti rokům činnosti rokytnického sboru. Mladí hasiči předvedli pro 
diváky dvě ukázky požárního útoku. Dále Danča Doležalová, Áďa 
Páchová a Petr Kubík připravili dětský koutek v prostorách vedle 
zámku a zajistili jeho bezproblémový chod pro hasičské i ostatní 
děti.
 O 2 týdny později se 17 odvážných táborníků přestěhovalo 
na louku do Brodce u Kostelce nad Orlicí. Ti na 14 dní vyměni-
li domácí luxus za stany s podsadou, dřevěné kadibudky, stravu 
z polní kuchyně a především za krásnou cestu zpět do pravěku 
s dalšími téměř 90-ti kamarády z okolních sborů. (Více v článku 
M. Vávrové na www.e-kuryr.blog.cz).
 Dorostenec, Vojta Zimmer, závodící za družstvo Škoda Auto 
Kvasiny, se zúčastnil v sobotu 3. srpna „Hanácké stovky“ v Pros-
tějově. Zde se umístil na 26. místě a získal cenu hlavního rozhod-
čího soutěže za to, že rozdíl časů, jeho dvou odběhnutých pokusů, 
byl nejmenší ze všech. Po závodech, se zbytkem družstva, přejeli 
blíže k domovu, do obce Třeština u Mohelnice, kde strávili noc 
ve správní budově místního sportovního areálu. V neděli ráno se 
zúčastnili „Třeštinské stovky“, která byla stejně jako sobotní zá-
vod zařazena do „BIG SHOCK poháru“. Vojta se umístil na 34. 
místě.
 Celé prázdniny, tak i hasičský rok 2012-13, jsme poslední srp-
novou sobotu ukončili, stejně jako minulý rok, závěrečnou hrou, 
v které mladí hasiči utvořili skupinky s rodiči, sourozenci, kamará-
dy či úplně novými zájemci o činnost rokytnických mladých hasi-
čů. V těchto formacích plnili na trase v okolí Rokytnice různorodé 
úkoly.  Jednalo se např. o střelbu ze vzduchovky, vázaní uzlů, mo-
tání hadic, shazování kuželek, poznávání technických prostředků, 
topografi ckých značek, určování vhodných prostředků k uhašení 
požárů, či ošetřovali různorodá zranění členů hlídky i s transpor-
tem zraněného až do hasičárny. Zde bylo pro všechny připraveno 
občerstvení. K večeru proběhlo vyhodnocení hry. Na stupni vítězů 
se probojovali: 3. místo – Maruška Fricová s mamkou, 2. místo: 
(nejpočetnější, sedmičlenná hlídka) Sebastián a Sabča Sýkorovi, 
František Kléma s rodiči, sestrou Lucinkou a kamarádkou Bárou. 
A na prvním místě se umístil Šimon Pácha s mamkou. Myslíme, 
že se celé závěrečné odpoledne vyvedlo, o čemž svědčí i to, že 
někteří soutěžící (hlavně rodiče), opustili hasičárnu až opravdu 
pozdě večer.
 1. zářím odstartoval další ročník hry Plamen, 2013-14. Tím na-
stala i změna v posuzování věkových hranic kategorií mladých ha-
sičů, čím došlo k předčasnému přesunu několika našich mladých 
hasičů z kategorie mladší do starších. Z kategorie dorostu, věkově 
vyrostli všichni činný dorostenci. Řady rokytnických mladých ha-
sičů byli bohužel i odchodem několika členů oslabeny, ale zde se 
projevil úspěch náborové akce, který nalákal ještě větší množství 
nových mladých hasičů a hasiček, i z řad ještě „školkových“ dětí.
 První závody této sezóny proběhly 21. září v Lukavici u Rych-
nova. Jednalo se o „Lukavický braňáček“, který byl prvním závo-
dem Ligy mládeže okresu Rychnov nad kněžnou 2013-14. I přes-
tože byl závod pojat jako přípravný, na hlavní závody hry Plamen, 
Rokytničtí mladí hasiči v něm úspěšně zúročili dosavadní přípra-
vu, která probíhala i 3× týdně. První družstvo mladších – Sabča 
Sýkorová, Bára Števková a Libuška Čtvrtlíková, se umístili na 16. 
místě. Druhá hlídka – Honza Müller, Šimon Pácha a František 
Kléma vybojovali 5. místo z 21 mladších hlídek. Hlídka starších 
– Honza Mamiňák, Ondra a Kuba Kolovratníkovi, obsadili 17. 
místo z 20 hlídek.               Více na www.hasicirokytnicevoh.ic.cz
 JZ

Z DENÍKU MLADÝCH HASIČŮ 
ČERVENEC-ZÁŘÍ

dokončení ze strany 17

Soupiska děti ŠSK při ZŠ:
Koďousková Eliška
Rebhanová Nikola
Rücker Miroslav ml.

 Text a foto: M. Rücker



1. FC ROKYTNICE1. FC ROKYTNICE
V O. H.V O. H.

Muži „A“
1.FC Rokytnice „A“ – Zdelov 0:1 (0:1)
Sestava: Cit - Stoklas (46‘ Chudý), Pelant, Presbruchý, Kaška - 
Šudrla, Hůlka, Koukol („C“), Strassenský (65‘ Stoklasa) - Ďoubek, 
Štěpánek R.
Voděrady „A“ – 1.FC Rokytnice „A“ 2:6 (1:1)
Sestava: Cit - Chudý, Pelant, Presbruchý, Zářecký - Hůlka, Kou-
kol („C“), Rücker T. (46‘ Strassenský), Holenda - Ďoubek (75‘ 
Hloušek), Štěpánek R. (85‘ Šudrla)
Křivice – 1.FC Rokytnice „A“ 3:0 (1:0)
Sestava: Cit - Kaška, Pelant, Presbruchý, Levý - Chudý, Hůlka, 
Koukol („C“), Strassenský (46‘ Žížala) - Holenda, Stoklasa

Nejbližší domácí zápasy „A“ mužstva:
Černíkovice „B“ SO 19.10. od 15.30
Přepychy „B“ SO 2.11. od 14.00 (posl. domácí zápas podzimu) 

Muži „B“
Labuť Rychnov - 1.FC Rokytnice „B“ 0:3 (0:0) (Michalec, M. 
Rücker, Potužník)
Sestava: Felcman - Skutil, Michalec, Bureš, Štěpánek Vl. - Hloušek, 
T.Rücker, Zářecký, Říha - M. Rücker, Kunc. Střídal: Potužník
TJ Čermná – 1.FC Rokytnice 1:2 (0:1)
Sestava: Felcman - Skutil, Zářecký, Presbruchý, Štěpánek Vl. - Sto-
klas, Rücker T., Mačák, Žížala ml., - Cit, Rücker M. Střídali: Ada-
mec, Michalec.

Starší žáci
I. kolo – 1.FC Rokytnice/Slatina -  FC Rychnov B 0:9
II. kolo – 1.FC Rokytnice/Slatina – SK Solnice 0:10
III. kolo – Čes. Meziříčí – 1.FC Rokytnice/Slatina 4:0
Rokytnici zastupují tito hráči: Houser Lukáš, Čížek Lukáš, Hruška 
Josef, Kubík Petr, Štěpánek Radek, Vencl Patrik, Jarkovský Franti-
šek, Šenkýř Adam.

Mladší žáci
I. kolo - 1.FC Rokytnice - Velká Jesenice  7:0 (4:0) branky Kubík 
2x, Hagara, Rücker, Forche, Dapecí, Jedlinský
II. kolo - z důvodu nezpůsobilého terénu bylo přeloženo. 

Starší a mladší přípravka
I. kolo - 1.FC Rokytnice - Solnice 4:3 a 3:4 
Hráli: Lali Ondřej (3 branky), Houser Jakub (1 branka), Rücker To-
máš, Garabík Samuel, Štěpánek Radim (2 branky), Halbrštát Matěj, 
Soběslav Jiří (1 branka), Fusko Ondřej, Kudlačík Jakub, Soběslav 
Marek.
II. kolo - zrušeno

Nábor dětí
 Dne 6.9.2013 proběhla ve spolupráci fotbalového klubu 1.FC Ro-
kytnice v O.h., MŠ a ZŠ Rokytnice akce „Hledáme novou sportovní 
hvězdičku“. Této vydařené akce se zúčastnilo celkem 70 dětí od 3 
do 10 let. Pro děti byly připraveny soutěže jak s míčem, tak bez míče. 
Velké sportovní nasazení bylo vidět při každé pohybové aktivitě. Vel-
mi potěšující je také účast dětí ze Slatiny, Pěčína a Javornice. O tom, 
zda jsme dnes objevili novou sportovní hvězdičku, se v budoucnu 
jistě přesvědčíme. Na první trénink přišlo po náboru 20 dětí, což be-
reme za velký úspěch. Doufáme, že se elán našim novým fotbalistům 
vydrží i v budoucnu.              Další aktuality na www.fcrokytnice.cz
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PLACENO PŘEVODEM

ODBĚRATEL:
 

NOVINOVÁ ZÁSILKA

MATEŘSKÉ CENTRUM RAMPUŠÁČEK 
oznamuje, že se opět koná

BURZA DĚTSKÉHO
OBLEČENÍ

„ PODZIM-ZIMA “
příjem zboží –  středa  16. 10. 2013 – od 8:30 do 17:00

PRODEJ ZBOŽÍ – čtvrtek 17. 10. 2013
– od 8:30 do 17:00

výdej peněz a zboží – pátek – 18.10.2013
– od 12:00 do 15:00

Burza se koná
V PŘEDSÁLÍ RESTAURACE KLUB (Družba)

v Rokytnici v O.h.
Doprodeje přijímáme

věci pro děti od 0 do 15 let:
- dětské podzimní a zimní oblečení

- dětskou podzimní a zimní obuv
- dětské sportovní potřeby (pekáče, lyže..)

Přijímáme zboží čisté, zachovalé a nepoškozené.
Za každý kus si účtujeme manipulační poplatek 2,- Kč.

Z prodaného zboží připadá 10% ceny MC Rampušáček, 
přičemž tato částka bude použita na provoz centra.

Pokud chcete prodávat věci, stáhněte 
si formulář na evidenci věcí na www.
mc-rampusacek.cz nebo si ho vyzved-

něte v rokytnickém Infocentru

 Rychnovský stacionář sv. Františka slaví letos na podzim 20. vý-
ročí svého založení. Při této příležitosti jsme dne 18.9. zorganizovali 
diskotéku pro klienty našeho a okolních spřátelených zařízení. O ob-
čerstvení se postarali klienti Farní charity, kteří upekli a naplnili krem-
role, které všem moc chutnaly. 
 V rámci diskotéky u nás vystoupil taneční kroužek z Domova 
na Stříbrném vrchu pod vedením Bc. Marty Gregušové, DiS. Předsta-
vení s názvem Džíny, do něhož rokytničtí zapojili i klienty z našeho 
a dalších čtyř přítomných sociálních zařízení, velmi obohatilo náš do-
polední program oslav. Děkujeme všem za jejich návštěvu a těšíme se 
na další spolupráci. 
 Další oslavy proběhnou v průběhu měsíce října, 4. října od 17 ho-
din jste srdečně zváni na mši svatou do kostela sv. Havla v Rychnově 
nad Kněžnou a následně koncert skupiny X-tet. Od 7. do 31. října si 
můžete ve stacionáři prohlédnout putovní výstavu fotografi í a příběhů 
k 20. výročí charity v královéhradecké diecézi a videoprezentaci sta-
cionáře sv. Františka.            Vychovatelky stacionáře Farní charity

Oslavy ve stacionáři 
sv. Františka


